
Protokół Nr XIX/13 

z obrad sesji Rady Gminy Dubeninki odbytej w Gminnym Centrum Kultury            
w dniu 27 czerwca 2013r 

W obradach udział wzięli: 
1. Radni Rady Gminy – 13 
2. Sołtysi – 16 
Radni nieobecni usprawiedliwieni – Stanisław Bielicki 
Radni nieobecni nieusprawiedliwieni – Leszek Wilczewski 
Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 
 

Porządek obrad 
1. Otwarcie obrad 
2. Przedstawienie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z XVII i XVIII sesji 
4. Interpelacje i wnioski radnych i sołtysów 
5. Informacja o działalności Spółki GoldMedica – szpital w Gołdapi 
6. Informacja Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Olsztynie na temat ochrony bobrów i 

wilków oraz zasad wypłacania odszkodowań 
7. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z realizacji Programu Współpracy Gminy Dubeninki z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust.2 ustawy o działalności 
pożytku  publicznego i o wolontariacie za rok 2012 

8. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2012r 
9. Przedstawienie opinii i wniosku komisji Rewizyjnej w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2012r oraz wniosku  Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi 
Gminy Dubeninki z tytułu  wykonania budżetu za rok 2012 

10.Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie wydania opinii 
o przedłożonym przez Wójta sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Dubeninki za rok 2012 
oraz uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Dubeninki w 
sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Dubeninki za 2012 rok 

11.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2012 rok 
12.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Dubeninki absolutorium z tytułu    

wykonania budżetu gminy na 2012 rok 
13.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubeninki na lata 

2012-2022 
14.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013r 
15.Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwalniania z opłat jak również trybu ich pobierania 

16.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Dubeninki do 
partnerstwa w realizacji projektu współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w 
ramach Priorytetu IX „Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach”, Działania 9.1 
„Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych 
świadczonych w systemie oświaty”, Poddziałania 9.1.2 Wyrównywanie szans edukacyjnych 
uczniów z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości usług 
edukacyjnych” Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 

17.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty 

18.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów 

19.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji w 2013r na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

20.Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości bez obowiązku dokonywania dopłat 
21.Sprawy różne 
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22.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski 
23.Zamknięcie obrad 
 
Ad.1 Otwarcia obrad o godz.900 dokonał Kazimierz Krahel Przewodniczący Rady Gminy, który 

przewodniczył obradom. 
 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ustawowy skład Rady Gminy wynosi 15 radnych, w 

sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi niezbędne quorum do prowadzenia obrad i 
podejmowania prawomocnych uchwał. 

 Następnie Przewodniczący obrad powitał radnych, sołtysów, pracowników urzędu gminy, 
Wójta Gminy Ryszarda Zielińskiego, przedstawicieli Spółki GoldMedica – Ewę Balcerek 
Prezesa Spółki i Józefa Mucharskiego Wiceprzewodniczącego Rady Nadzorczej Spółki, 
Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych Leszka Kowalewskiego, Przedstawicieli Regionalnej 
Dyrekcji Ochrony Środowiska w Olsztynie – Katarzynę Siwak i Alberta Zabielskiego, 
dziennikarzy miejscowych mediów. 

 
Ad.2 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że porządek obrad sesji został radnym 

dostarczony. Po czym zapytał się czy ktoś z radnych chciałby coś nowego wnieść do porządku 
sesji. Przewodniczący obrad zgłosił wniosek o ujęcie w porządku po pkt.19, pkt.20 – podjęcie 
uchwały w sprawie zamiany nieruchomości bez obowiązku dokonywania dopłat. 

 Innych wniosków nie zgłoszono. Kolejne punkty porządku obrad będą miały numerację wyższą 
o 1. Radni zaaprobowali zmianę porządku obrad. 

 Porządek obrad po wprowadzonej zmianie został 13 głosami „za” (jednogłośnie) przyjęty. 
 
Ad.3 Do protokołu z XVII sesji uwag nie zgłoszono i w głosowaniu 13 głosami „za” (jednogłośnie) 

został przyjęty.  
 Do protokołu z XVIII sesji uwag nie zgłoszono i w głosowaniu 13 głosami „za” (jednogłośnie) 

został przyjęty. 
 
Ad.4 W interpelacjach i wnioskach głos zabrał radny Jan Bordzio który zwrócił się z następującymi 

pytaniami i uwagami:  
 1. Zaproponował posypanie żwirem drogi Kiepojcie – Bludzie, ponieważ są na niej dziury, 
 2. Poruszył sprawę funkcjonowania poczty w Dubeninkach. Problem dotyczy odbioru   

    przekazów pocztowych awizowanych, po odbiór których, trzeba jechać do Gołdapi. 
Odbiorca w dniu następnym nie może odebrać w Gołdapi przekazu do godz. 1800 
ponieważ posiada go listonosz, możliwe jest to dopiero po 1800, a w związku z tym „trzeba 
jeszcze kilka razy jeździć”. Zdaniem radnego „poczta nie spełnia swoich zadań do czego 
została powołana”. 

  3. Zapytał się ilu radnych przekazało swoje diety na szkołę, GOPS lub inne cele  
          dobroczynne, ponieważ w pewnym czasie niektórzy radni mówili, że będą pracować  

    społecznie. Inni radni proponowali, żeby wszystkie diety przeznaczyć na szkołę. 
  4. Dlaczego nikt nie „obkasza wiaty PKS w Przerośli Gołdapskiej od chwastów”. W ub.r było  

          jedno koszenie, a kilka lat wstecz robił to radny w czynie społecznym, używając do  
          koszenia własnego paliwa. Zapytał się kto jest odpowiedzialny za obkoszenie wiaty. 
 5. Zgłosił uwagę na temat pracy Starostwa Powiatowego w Gołdapi o następującej treści  
          „jest tam tzw. bałagan, chaos i brak dyscypliny w Starostwie. To tak jak kota nie ma, a  
          myszy charczą. Tak się dzieje w Starostwie”. 
 

Ad.5 Głos zabrała Prezes Spółki Ewa Balcerek na temat funkcjonowania szpitala w Gołdapi czyli 
spółki GoldMedica. 

 Pani Prezes powiedziała, że spółką jesteśmy od 6 stycznia 2013r, a funkcję objęła 15 kwietnia 
2013r i sporo udało się już w tym okresie zrobić. 

 W dniach 27-28 czerwca 2013r będzie można na terenie szpitala oddać krew, a przy okazji 
została zorganizowana wyprzedaż garażowa. Wyprzedawane będzie między innymi szkło 
laboratoryjne, krzesła, szafy. 

 Natomiast jeżeli chodzi o działalność medyczną Pani Prezes powiedziała, że mamy oddział 
wewnętrzny, pediatryczny, chirurgię jednego dnia, ginekologię jednego dnia. 
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 Odnowiona została część zabiegowa, warunki sanitarne, higieniczne są dobre, aseptyczne. 
 Ponadto jest poradnia ortopedyczna, chirurgiczna, ginekologiczna, neurologiczna oraz chorób 

płuc. 
 Od sierpnia 2013r czynne będą 2 poradnie: dermatologiczna ( lekarz dojeżdżający z Suwałk), 

od lipca 2013r na oddziale wewnętrznym pracować będzie Pani Józefa Lasota – kardiolog z 
Olecka, a od sierpnia 2013r będzie poradnia kardiologiczna. 

 Pani Prezes dodała, że z pozostałej działalności szpitala chciałaby żeby od 2014r 
zakontraktowane były dodatkowe łóżka opieki długoterminowej, które byłyby na III piętrze 
szpitala ( w chwili obecnej są tam turnusy rehabilitacyjne, których prawdopodobnie nie będzie). 

 Głos zabrał Józef Mucharski Wiceprzewodniczący Rady Nadzorczej Spółki GoldMedica i 
powiedział, że 7 lipca 2013r Rada Nadzorcza kończy swoją działalność. 

 Pan Wiceprzewodniczący uważa, iż zrobili wiele dobrego z wymianą między innymi Prezesa 
Spółki. W szpitalu gołdapskim w chwili obecnej jest lepiej i coraz lepiej. Na oddziałach za 
miesiąc – dwa będzie o 3 lekarzy więcej, otwierane są nowe przychodnie. 

 Kontynuując Józef Mucharski powiedział, że wcześniej był SP ZOZ który został przekształcony 
w spółkę prawa handlowego GoldMedica. Chodziło o to żeby za tą zmianą „ praktycznie na 
dole dla ludzi, pacjentów coś naprawdę się ruszyło”. Dzięki kilku osobom tak się stało. 

 W chwili obecnej można optymistycznie patrzeć na lepsze jutro szpitala w Gołdapi stwierdził 
Wiceprzewodniczący Rady Nadzorczej. Skończył się czas, że szpital z każdym miesiącem 
przynosił olbrzymie straty. 

 Następnie Józef Mucharski poinformował, że wspólnie z radnym Rady Miejskiej w Gołdapi 
Józefem Dominiukiem  „wpadli” na pomysł założenia fundacji użytku publicznego „Nasz 
powiat, nasz szpital”, której celem jest pozyskanie środków finansowych. Po czym dodał, że 
zamierzają do Zarządu tego Stowarzyszenia włączyć po 1 przedstawicielu każdej gminy 
powiatu gołdapskiego. Osoby te będą decydowały na jaki cel zostaną przeznaczone środki 
finansowe. 

 Głos zabrał Sołtys sołectwa Błąkały Zdzisław Łapciński i zwracając się do Józefa 
Mucharskiego stwierdził, że nie powiedział „co się stało z tymi milionami którymi szpital był 
zadłużony, państwo ich przejedliście”. 

 Józef Mucharski odpowiedział, iż dzięki temu, że szpital został przekształcony w spółkę prawa 
handlowego, ministerstwo finansów zdjęło z naszego długu 6,5 mln. zł, czyli pieniądze te 
zostały w budżecie kraju - w ministerstwie. 
Radna Agnieszka Sztejter poinformowała, że są problemy z dowiezieniem chorego do szpitala 
karetką i zapytała się o co tu chodzi, czy jest jakaś nad tym kontrola. 
Prezes odpowiedziała, że 26 czerwca br. była do obejrzenia karetka transportowa i już 
rozmawia z firmą MEDFinance - firma sprzedająca sprzęt medyczny, wypożyczająca i 
lizingująca. W/w dniu karetka była testowana przez Panią Prezes i Pana Wiesława 
Jurgielewicza byłego Prezesa Spółki GoldMedica który twierdził, że Volkswagen jest dużo 
lepszą karetką jeżeli chodzi o wygodę jazdy niż karetki firmy Falc które obecnie  jeżdżą. 
Pani Prezes chciałaby karetkę wylizingować ponieważ nie posiada środków finansowych na jej 
zakupienie ( koszt 170 tyś. zł). Przypuszcza, że otrzyma z Banku środki finansowe na ratę 
leasingową 
Leasing jest na 3 lata, po tym okresie spółka będzie właścicielem karetki. Na wyposażeniu 
nowej karetki są tylko specjalistyczne nosze. Prezes chciałaby żeby za miesiąc lub dwa był już 
transport. 
Wójt Gminy poprosił o przybliżenie jaką pracę karetka ta by wykonywała. 
Pani Ewa Balcerek powiedziała, że wykonywałaby wszelkie transporty czyli transporty 
szpitalne np. przewiezienie pacjenta z oddziału do konkretnego miejsca czy do domu, czy też 
do szpitala, czy na badania do Suwałk - Olecka na tomograf, do Olsztyna. 
W chwili obecnej Prezes dla firmy Falc płaci 10 -11 tyś. zł miesięcznie za wynajęty transport, 
przewozy które są mało dostępne. Usługi zewnętrzne świadczone przez firmę Falc są drogie. 
 

Ad.6 Przewodniczący obrad poprosił o przedstawienie informacji na temat ochrony bobrów i wilków 
oraz zasad wypłacania odszkodowań przez przedstawicieli Regionalnej Dyrekcji Ochrony 
Środowiska w Olsztynie. 
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 Głos zabrał Albert Zabielski Główny Specjalista Wydziału Spraw Terenowych II w Ełku 
Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Olsztynie i poprosił o wypowiedzenie się w jakiej 
formie obecni chcieliby żeby przekazać informację na w/w temat ponieważ są pierwszy raz na 
takim spotkaniu. 

 Pan Albert Zabielski poprosił o uwagi, pytania osób zainteresowanych powyższym tematem. 
 Radna Agnieszka Sztejter powiedziała, że zgłasza się szkodę ale nie zawsze przyjeżdżają. 
 Albert Zabielski poinformował, że Pani Katarzyna Siwak jest pracownikiem Regionalnej 

Dyrekcji Ochrony Środowiska , siedzibę ma w Żytkiejmach i bezpośrednio opiekuje się 
terenem gminy Dubeninki. W przypadku wystąpienia u rolnika szkód wyrządzonych przez 
bobry lub wilki należy zgłosić to do Pani Katarzyny Siwak lub też do RDOŚ w Olsztynie. 

 Głos zabrała Katarzyna Siwak i przedstawiła druk wniosku o odszkodowanie za szkody 
wyrządzone przez bobry. Poinformowała również, że do wniosku o odszkodowanie należy 
bezwzględnie dołączyć kopię aktualnej mapy ewidencyjnej z działką , na której wystąpiła 
szkoda oraz kopię aktualnego wypisu z rejestru gruntów ( szkody w użytkach rolnych). 

 Dopuszczalne jest przedłożenie ww. dokumentów wystawionych przez właściwy organ do 5 lat 
wstecz w przypadku, gdy nie uległy zmianie stosunki własnościowe działki, na której wystąpiła 
szkoda. W takiej sytuacji należy złożyć oświadczenie, że mapa ewidencyjna oraz wypis z 
rejestru gruntów są aktualne i nie zaszły żadne zmiany własnościowe. 

 Szkody w użytkach szacowane są w okresie wegetacyjnym (w m. VII-IX), wnioski 
przyjmowane są do końca września. 

 W powiecie gołdapskim w 2012r odnotowano 76 zgłoszeń o powstałych szkodach, w gminie 
Dubeninki 26 zgłoszeń.  Odszkodowania dotyczą szkód w gospodarstwach rolnych, leśnych 
lub rybackich. 

 Ryszard Gruszka zapytał się czy szkodami wyrządzonymi np. na użytkach zielonych zajmuje 
się Park Krajobrazowy Puszczy Rominckiej, a w użytkach rolnych i leśnych Regionalna 
Dyrekcja Ochrony Środowiska. 

 Katarzyna Siwak odpowiedziała, że wszystkimi wyrządzonymi szkodami zajmuje się RDOŚ w 
Olsztynie, z tym że, jest odrębny rzeczoznawca który szacuje szkody w zadrzewieniu. 

 Radny Jan Bordzio zapytał kto ma doprowadzić do używalności most pod drogą gminną w 
Będziszewie (za p. Morem). Szkodę tą spowodowały bobry. 

 Pani Katarzyna Siwak odpowiedziała, że ustawa o ochronie przyrody mówi, że odszkodowanie 
przysługuje dla gospodarstwa rolnego, leśnego i rybackiego. Zniszczony mostu pod drogą  
powinna naprawić gmina. 

 Po przeprowadzonej dyskusji i udzielonych wyjaśnieniach Albert Zabielski przedstawił 
prezentację multimedialną - „Bóbr europejski, zmiany przepisów prawnych w ustawie o 
ochronie przyrody w zakresie ochrony przyrody w zakresie ochrony gatunkowej. Działania 
podejmowane przez RDOŚ w Olsztynie w stosunku do bobra europejskiego”. Po zakończonej 
prezentacji Przewodniczący Rady Gminy ogłosił krótką przerwę w obradach. 

 
Ad.7 Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Krahel przystąpił do realizacji 

kolejnych punktów porządku obrad. 
Przewodniczący obrad poinformował, że sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy 
Gminy Dubeninki z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 
ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2012 radni i     

 sołtysi posiadają. W związku z tym w skrócie przypomniał jakie organizacje pozarządowe 
działają na terenie gminy Dubeninki, na czym polega współpraca finansowa z organizacjami 

 (sprawozdanie w aktach Rady Gminy). Pytań do przedłożonego sprawozdania nie było, 
sprawozdanie zostało przyjęte do wiadomości. 

 
Ad.8  Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Krahel poinformował, że sprawozdanie z wykonania 

budżetu gminy za 2012r wszyscy otrzymali, następnie przedstawił co zawiera sprawozdanie i 
odczytał główne działy składające się na to sprawozdanie. 

 Głos zabrała Skarbnik Gminy Bożena Wronowska i powiedziała, że sprawozdanie było 
omawiane na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w związku z tym poprosiła o 
pytania dotyczące sprawozdania. Pytań nie zadano. 
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Ad.9  Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Krahel poprosił Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej o przedstawienie opinii i wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2012r oraz wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy Dubeninki z tytułu wykonania budżetu za rok 2012. 

 Głos zabrał Andrzej Kisielewski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Dubeninki i 
odczytał wniosek komisji z dnia 15 maja 2013r w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy oraz przedstawił opinię komisji z dnia 15 maja 2013r w sprawie wyrażenia pozytywnej 
opinii o realizacji budżetu gminy za 2012r wyrażonej w podjętej uchwale Nr 1/2013. 

 
Ad.10 Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Krahel przedstawił uchwałę Nr RIO-0120/113/13 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 16 kwietnia 2013r  
w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Dubeninki sprawozdaniu z 
wykonania budżetu Gminy Dubeninki za rok 2012. Regionalna Izba Obrachunkowa 
pozytywnie zaopiniowała przedłożone sprawozdanie. Odczytał również Uchwałę Nr RIO-
0120-164/13 Składu  Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej z 27 maja 2013r w 
sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Dubeninki w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Dubeninki za 2012rok. 

 Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała wniosek Komisji Rewizyjnej. 
 
Ad.11 Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Krahel przedstawił projekt uchwały Nr XIX/136/13 w 

sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2012r. Uwag nie wniesiono. 
 Uchwała została podjęta 13 głosami „za” (jednogłośnie). 
 
Ad.12 Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Krahel przedstawił projekt uchwały Nr XIX/137/13 w 

sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Dubeninki absolutorium z tytułu wykonania budżetu na 
2012r. Uwag nie wniesiono. 

 Uchwała została podjęta 13 głosami „za” (jednogłośnie). 
 
Ad.13 Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Krahel poinformował, że projekt uchwały był również 

omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy. 
 Głos zabrała Skarbnik Gminy i wyjaśniła, że Wieloletnia Prognoza Finansowa jest 

nierozłącznie związana z budżetem gminy i jeżeli wprowadza się zmiany w budżecie gminy w 
danym roku to należy również wprowadzić zmiany do WPF. Chodzi oto żeby dochody i 
wydatki były zgodne w WPF i budżecie gminy. 

 Następnie Skarbnik objaśniła proponowane zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2011-2020. Uwag nie wniesiono. 

 Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały Nr XIX/138/13 w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2011-2020. 

 Uchwała została podjęta 13 głosami „za” (jednogłośnie). 
 
Ad.14 Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Krahel przedstawił projekt uchwały Nr XIX/139/13 w 

sprawie zmian w budżecie gminy na 2013r. Uwag nie wniesiono. 
 Uchwała została podjęta 13 głosami „za” (jednogłośnie). 
 
Ad.15 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr XIX/140/13 w sprawie 

określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwalniania z opłat jak również trybu ich pobierania. Uwag nie wniesiono. 

 Uchwała została podjęta 12 głosami „za”, 1 ”przeciw”, O „wstrzymujących się”. 
 
Ad.16 Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Krahel poinformował, że zmiana uchwały podjętej  

17 maja 2013r dotyczy terminu w jakim realizowany będzie projekt. W obowiązującej 
uchwale zapisano, że projekt realizowany będzie od 1.09.2013 do 30.06.2015r.   

 Po negocjacjach ustalono, że realizacja projektu rozpocznie się od 1.07.2013 i potrwa do 
 30.06.2015r. 
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 Głos zabrał Wójt Gminy Ryszard Zieliński  i wyjaśnił, że praktyczne zajęcia w szkołach 

rozpoczną się prawdopodobnie pod koniec września 2013r, natomiast lipiec i sierpień będzie 
na przygotowanie projektu. 

 Po wyjaśnieniach Wójta, Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały Nr XIX/141/13 
zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Dubeninki do partnerstwa w realizacji 
projektu współfinansowanego z Europejskiego  Funduszu Społecznego w ramach Priorytetu 
IX „Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach”, Działania 9.1 „Wyrównywanie szans 
edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie 
oświaty”, Poddziałania 9.1.2 „Wyrównywanie szans edukacyjnych uczniów z grup o 
utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości usług edukacyjnych” 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Uwag nie wniesiono. 

 Uchwała została podjęta 13 głosami „za” (jednogłośnie). 
 
Ad.17 Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Krahel poinformował,  że został rozstrzygnięty 

przetarg na odbiór odpadów komunalnych od mieszkańców gminy Dubeninki,  została 
przeprowadzona ponowna kalkulacja kosztów i ustalono nową stawkę za odbiór odpadów. 

 Następnie Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały Nr XIX/142/13 zmieniającej 
uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 

 Ustala się stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 11,20 zł 
miesięcznie od osoby zamieszkującej daną nieruchomość, natomiast za zbierane i odbierane 
w sposób selektywny w wysokości 10,90 zł miesięcznie od osoby. Uwag nie wniesiono. 

 Uchwała została podjęta 13 głosami „za” (jednogłośnie). 
 
Ad.18 Przewodniczący obrad Kazimierz Krahel przedstawił projekt uchwały Nr XIX/143/13 

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów. 

 Proponuje się odbiór odpadów raz w miesiącu, natomiast w budynkach wielolokalowych         
( Spółdzielnia Mieszkaniowa w Dubeninkach i wspólnota mieszkaniowa w Dubeninkach ul. 
Szkolna) dwa razy w miesiącu. Uwag nie wniesiono. 

 Uchwała została podjęta 13 głosami „za” (jednogłośnie). 
 
Ad.19 Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Krahel poinformował, że 30 stycznia 2013r do 

Urzędu Gminy wpłynął wniosek złożony przez Parafię p.w Św. Michała Archanioła w 
Żytkiejmach o udzielenie dotacji w wysokości 20 tyś. zł na sfinansowanie prac 
konserwatorskich polegających na wymianie zewnętrznych głównych drzwi do kościoła. 

 Komisja powołana Zarządzeniem Wójta zaopiniowała pozytywnie złożony wniosek. 
 Następnie przedstawił projekt uchwały Nr XIX/144/13 w sprawie udzielenia dotacji w 2013r 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 
do rejestru zabytków. Uwag nie wniesiono. 

 Uchwała została podjęta 13 głosami „za” (jednogłośnie). 
 
Ad.20 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w dniu 4 lutego 2013r w imieniu Gminy 

Dubeninki, Wójt Gminy Dubeninki zawarł porozumienie z Agencją Nieruchomości Rolnych, 
Oddział Terenowy w Olsztynie Filia w Suwałkach w sprawie zamiany nieruchomości 
wchodzącej w skład Zasobu Własności Rolnej Skarbu Państwa na nieruchomość wchodzącą 
do gminnego zasobu nieruchomości. Podpisane porozumienie jest uregulowaniem stanu 
prawnego drogi gminnej przebiegającej przez grunty wchodzące w skład Zasoby Własności 
Rolnej Skarbu Państwa. Nieruchomości położone są w obrębie Lenkupie, gmina Dubeninki, 
powiat gołdapski. 

 Następnie przedstawił projekt uchwały Nr XIX/145/13 w sprawie zamiany nieruchomości bez 
obowiązku dokonywania dopłat. Uwag nie wniesiono. 

 Uchwała została podjęta 13 głosami „za” (jednogłośnie). 
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Ad.21 W sprawach różnych głos zabrali: 
 Wójt Gminy Ryszard Zieliński  przedstawił  następujące sprawy:  

1. Wyłoniony został wykonawca który zajmie się usuwaniem wyrobów azbestowych. 
Usuwanie wyrobów azbestowych nastąpi z 15 gospodarstw, do usunięcia jest 7748m2 

wyrobów. Koszt całego zadania to 75.310,56 zł z tego dofinansowanie z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej będzie w wysokości 85% co stanowi 
kwotę 64.013.97 zł, pozostałe 15% to koszty rolników – 11.296,59 zł. 
Przetarg wygrała firma MAXMED  Z.U.H Marcin Murzyn z miejscowości Orle województwo 
Pomorskie. 

2. Poinformował, że jesteśmy w trakcie przygotowywania audytu na Szkołę Podstawową w 
Żytkiejmach. Dodał, że na przełomie 2013 i 2014r prawdopodobnie na polepszenie 
warunków w klasach przedszkolnych w Żytkiejmach i Dubeninkach wydanych będzie po      
87 tyś. zł 

3. Powiedział, że mamy w części zagospodarowany plac zabaw przy Szkole Podstawowej w 
Dubeninkach. Na ten cel wydatkowano z budżetu gminy 10 tyś. zł, (pozostałą kwotę szkoła 
zarobi), zakupiono nowe ławki i krzesła w szkole podstawowej w Dubeninkach. 

4. Do 27 czerwca 2013r nie wiedzieliśmy, kto będzie wykonywał usługę odbioru odpadów 
komunalnych z gospodarstw niezamieszkałych i  instytucji na terenie gminy Dubeninki. 
Wywozem odpadów z gospodarstw niezamieszkałych i instytucji zajmie się MPO 
Białystok. Firma ta obecnie wykonuje usługi na terenie gminy dla mieszkańców. 

5. Burmistrz Miasta i Gminy Mikołajki wystosował pismo, w którym informuje, że w związku z 
pracami prowadzonymi przez Marszałka Województwa Warmińsko – Mazurskiego wraz z 
zespołem architektów i urbanistów w sprawie wprowadzenia zmian w przepisach 
dotyczących obszarów chronionego krajobrazu na terenie Województwa Warmińsko – 
Mazurskiego, w załączeniu przesyła projekt pisma popierającego w/w inicjatywę z prośbą 
o jego podpisanie i przesłanie Marszałkowi. Treść pisma została odczytana. 

 Wójt zwrócił się do radnych z zapytaniem czy ma podpisać powyższe pismo. Radni 
jednogłośnie opowiedzieli się za podpisaniem przez Wójta w/w pisma. 

6. Przedstawił informację firmy POMCERT, w której proponują mieszkańcom gminy 
innowacyjne przydomowe oczyszczalnie hydrofitowe, jako praktyczne i skuteczne 
rozwiązanie gospodarki ściekowo - wodnej na terenach, które nie są objęte planem 
rozwoju sieci kanalizacyjnej. 

7. Poinformował, że ruszył Narodowy Program Leśny w związku z tym do Urzędu Gminy 
wpłynęło od prof. Kazimierza Rykowskiego kierownika projektu, pismo dotyczące w/w 
programu. Treść pisma została przedstawiona. 

8. Poinformował, że wpłynęło od Burmistrza Mikołajek pismo informacyjne dotyczące działań 
prowadzonych przez stronę samorządową w związku z obywatelskim projektem zmian w 
ustawie o ochronie przyrody dotyczącym tworzenia i powiększania parków narodowych. 

    Z treścią pisma można zapoznać się w biurze Rady Gminy. 
    Po czym przypomniał o rozpoczętej przed rokiem akcji samorządów, w której Wójt i 

Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Krahel  brali również udział, dotyczącej sprzeciwu 
wobec zmian w ustawie o ochronie przyrody w zakresie tworzenia i zmiany granic parków 
narodowych. 

9. Przedstawił informacyjnie pismo Stowarzyszenia Polska Wolna od GMO z Gliwic. Sprawa 
dotyczy tworzenia stref wolnych od GMO na terenie gminy. Stowarzyszenie zwraca się z 
prośbą o podjęcie uchwały tworzącej na terenie gminy strefy wolnej od organizmów 
genetycznie zmienionych (GMO). 

    Wójt wystąpił z propozycją żeby problemem tym zajęła się na posiedzeniu, z udziałem 
osoby kompetentnej w przedmiotowym zagadnieniu, Komisja Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska i Porządku Publicznego. Po zapoznaniu się ze sprawą dotyczącą GMO 
Komisja przedstawi informację na sesji. 

Głos zabrał radny Edward Sosnowski i powiedział, że na wspólnym posiedzeniu komisji 
stałych Rady Gminy otrzymaliśmy ofertę cenową pojemników na odpady firmy UNI-MAX . 
Po czym dodał, że Spółdzielnia Mieszkaniowa w Dubeninkach dzwoniła do w/w firmy w 
sprawie wydzierżawienia tych pojemników. Osoba odbierająca telefon poinformowała, że 
kiedy pojemniki będą zamawiane przez gminę to cena będzie wynosić 18 zł (brutto),  
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jeżeli będzie zamawiała Spółdzielnia to 18 zł (netto). Pan Edward Sosnowski stwierdził jak 
można tak różnicować. 
Sekretarz Gminy Stanisław Kosiński odpowiedział, iż gmina ogłaszając przetarg w 
specyfikacji zaznaczyła, że firma, która wygra przetarg będzie miała obowiązek wydzierżawić 
lub sprzedać pojemniki. Gmina nie może ingerować, co do cen pojemników.      
Ceny pojemników, które przedstawił radny Edward Sosnowski są już nieaktualne dlatego, że 
producenci pojemników „wyczuli biznes” i ceny, co chwila się zmieniają. Według informacji z 
26 czerwca br. za dzierżawę pojemnika 1100l firma UNI-MAX będzie żądać już 50 zł, 
pojemnika 240l – 15 zł, 120l – 10 zł. 
Gmina nie ma wpływu na ceny, jakie będą chcieli brać za dzierżawę lub sprzedaż pojemnika 
stwierdził Sekretarz Gminy. 
Radny Jan Bordzio poprosił obecnego na sesji Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w 
Gołdapi Leszka Kowalewskiego o wykoszenie poboczy dróg powiatowych, ponieważ wiąże 
się to z bezpieczeństwem włączania się do ruchu. 
Zwrócił się też z prośbą do Skarbnika Gminy o udzielenie informacji ile przekazano diet, ( 
jaką kwotę) na cel charytatywny. 
Bożena Wronowska odpowiedziała, że jeżeli „ktoś, gdzieś przekazywał środki pieniężne 
charytatywnie to nie idzie za pośrednictwem gminy”. Każdy, kto chce przekazać dietę, to 
musi ją najpierw odebrać, a później sam przekazać na wybrany cel. 
Sołtys sołectwa Błędziszki Halina Kisielewska zwróciła się z prośbą do Dyrektora Zarządu 
Dróg Powiatowych w Gołdapi o wycięcie zakrzaczeń przy drodze powiatowej w Błędziszkach  
na odcinku - wjazd z drogi wojewódzkiej na powiatową w kierunku do hotelu. 
Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych obiecał, że „coś zrobimy”. 

 

Ad.22 W odpowiedziach na interpelacje i wnioski głos zabrał Wójt Gminy Ryszard Zieliński i 
ustosunkował się do zgłoszonych spraw informując, że: 
1. Droga Kiepojcie – Bludzie zostanie poprawiona 
2. Rada Gminy powinna wystosować pismo w sprawie funkcjonowania poczty 
3. Nie posiada żadnych informacji w sprawie przeznaczania przez radnych diet na cele 

dobroczynne 
4. Właścicielem wiaty PKS w Przerośli Gołdapskiej jest gmina. Na prośbę sołtysa dla 

sołectwa Przerośl Gołdapska została przez gminę  zakupiona kosiarka. Jan Bordzio 
powiedział, że tą kosiarką nie można wykosić trawy dookoła wiaty. Zdaniem Wójta 
sprawa jest do załatwienia. 

Ponadto Wójt poinformował, że w Dubeninkach był gabinet stomatologiczny, który tak 
naprawdę nie funkcjonował i w takiej formie funkcjonować nie będzie. 
Od sierpnia 2013r będzie funkcjonował gabinet „z prawdziwego zdarzenia”. Po czym dodał, 
że za tydzień będzie instalowany rentgen, będą nowoczesne urządzenia. Czas pracy 
gabinetu nie jest jeszcze znany. 
Wójt Gminy nawiązał do sprawy organizowanego w dniu 29 czerwca 2013r wyjazdu do 
Szepietowa na Rolniczą Wystawę Zwierząt i powiedział, że na w/w wyjazd zapisało się tylko 
20 osób na możliwych ponad 40 miejsc. Obecni zdecydowali o odwołaniu wyjazdu ze 
względu na brak zainteresowania. 
Głos zabrał Proboszcz Parafii p.w. Św. Michała Archanioła w Żytkiejmach ks. Marcel Ogar i 
podziękował za podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji w 2013r na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków. Następnie przedstawił jak będą wyglądały nowe główne drzwi wejściowe do 
kościoła. 

 
Ad.23 Zamknięcia obrad o godz. 1140  dokonał Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Krahel. 
 

Protokółowała:     Przewodniczący Rady Gminy 
 
 

Irena Zakrzewska      Kazimierz Krahel 
 


